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§ 1  Upprop 
 
Nämndsekreteraren prickade av närvaro vid ankomst.  
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§ 2  Godkännande av dagordning 
Kvällens moderatorer Christian Stulen och Charlotte Björkman hälsar alla välkomna och 
presenterar program för kvällen.    
 
Huddinge Funktionshinderråd godkänner programmet med förändring att socialdirektör 
Jenny Swärd fått förhinder att tala under punkt 7. 
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§ 3  Inledningstal 
Talare Nils Seye Larsen, riksdagsledamot Sveriges riksdag 
 
Nils bjöd på ett personligt tal om sina erfarenheter och resa som rullstolsbunden efter 
en olycka till arbetet i dag som riksdagsledamot i Sveriges riksdag. Vi fick ta del av hur 
Nils liv förändrades efter olyckan, och vilka utmaningar han mött som funktionsnedsatt.  
 
Med en funktionsnedsättning/åldern minskar ofta valmöjligheterna genom livet. 
Otillgängliga miljöer i samhället kan sätta stopp för en förutsägbar vardag. Det var en 
ynnest att få ta del av Nils resa tillbaka och hans erfarenheter om hur en 
funktionsnedsättning kan minska valmöjligheterna genom livet. Vikten av att samhället 
är tillgängligt, och att de stödinsatser som hjälper honom att klara arbetet som 
riksdagsledamot gav insikter om hur viktigt arbetet med att förbättra tillgängligheten i 
kommunen är. 
 
Tema för kvällen var vikten av god samverkan/gott samarbete kopplat till kommunens 
ambition att vara en tillgänglig och äldrevänlig kommun – attraktiv för alla. Nils uttryckte 
att han inte känner sig funktionsnedsatt när han kan ta sig fram i sin rullstol. 
Funktionshindrade har problem så det räcker utan att otillgängliga miljöer i samhället 
gör det svårare. 
 
Efter talet fanns tid för frågor. En fråga som ställdes handlade om beredskap och vikten 
av att stat, regioner och kommuner säkrar hur funktionsnedsatta får hjälp vid 
exempelvis en utrymning om situationen är att de bor fyra trappor upp och elen har 
slagits ut. En annan fråga som uppmärksammades var hur man kan påverka att 
offentliga byggnader tillgängliggörs i ordinarie entré. I dag är det inte ovanligt att 
rullstolsbundna får ta sig in i bakvägen, ibland via varuintag. 
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§ 4  Föredragning om 10 års erfarenhet av utvecklingsarbete 
för äldres hälsa och behov 

Helen Lieberman-Ram och Karin Johansson, Nestor FoU Center 
 
Nestor är en forsknings- och utvecklingsenhet inriktad på äldrefrågor som fungerar som 
länk mellan forskning och praktik och motor för lärande och verksamhetsutveckling 
inom vård och omsorg. 
 
Helen och Karin berättade övergripande om en rad olika projekt och insatser inom 
förebyggande verksamhet. Det handlar om allt från omställning till ny socialtjänstlag och 
förändring i biståndshandläggarens roll till anhörigperspektivet innan, under och efter 
flytt till vård- och omsorgsboende. Vi fick även mer konkret information om ett 
pilotprojekt i Huddinge kommun (som lyfts som det goda exemplet i länet) för stärkt 
samverkan mellan regionens vårdcentral och kommunens hemtjänst för att ge sköra 
äldre personer i hemmet en mer sammanhållen vård och omsorg.  
  
Vad hälsa innebär för personer som har hemtjänst är inte självklart. I det 
uppmärksammade projektet lyfts vikten av att de respektfulla och förtroendefulla 
relationer som byggs upp är ömsesidiga.  
 
Hur gick det då? Några av resultaten är att de äldres välmående alltid är i fokus i 
arbetsgruppen som fått bättre samverkan och större arbetsglädje. Det ”händer något” 
som kan vara svårt att sätta fingret på när det finns tid att lyssna på vad personen 
berättar om sig själv och sitt liv samt att man lär sig uppmärksamma och se ledtrådar till 
personens intressen i hemmiljön. 
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§ 5  Äldrevänlig kommun inte bara något för äldreomsorgen! 
Så här arbetar kommunorganisationen för att vara vänlig 
och tillgänglig kommun för alla 

Information av verksamhetschef Ann-Christine Falck Brännström 
 
Ann-Christine berättade om äldreperspektivet inom Socialförvaltningen. Inom ramen för 
äldreomsorgens ansvar ingår att arbeta hälsofrämjande och förebyggande. Oavsett om 
det myndighetsutövning, utskrivning från slutenvården, särskilt boende, korttidsboende, 
hemtjänst dag- och nattetid, förebyggande verksamhet, insatser från såväl interna som 
externa utförare av hemtjänst, särskilt boende och dagverksamhet eller viss hälso- och 
sjukvård och rehabilitering råder alltid äldreperspektivet i verksamheten. 
 
Det finns en enhet som arbetar förebyggande med en rad aktiviteter och stöd för att 
främja hälsa och förebygga ohälsa bland annat genom att minska ofrivillig ensamhet 
bland seniorer. I Huddinge kommun finns ett brett utbud av aktiviteter och stödinsatser 
som är tillgängliga för alla kommuninvånare över 65 år, utan biståndsbedömning. Här 
nämndes särskilt uppsökande besök för personer som är 75+, Händige fixaren, Digitala 
fixaren, Sociala aktiviteter genom seniorträffar i kommunens olika delar samt att det nu 
finns en demenssjuksköterska som kan ge stöd och vägledning till personer som lever 
med en demenssjukdom och/eller till anhöriga. 
 
Ett spännande utvecklingsområde nu är att inkludera fler äldrerelaterade frågor i 
Huddingeanalysen för att få statistik på äldres deltagande i samhället, behov och 
levnadssituation. Varför? Genom ökad kunskap om äldre invånares levnadssituation kan 
kommunens utveckla och anpassa utbudet samt nå fler. God samverkan med regionen, 
interna och externa aktörer är en förutsättning för att äldreomsorgen ska kunna bedriva 
verksamheten med god kvalitet. 
 
Avslutningsvis fick Ann-Christine svara på frågor om varför inte funktionsnedsatta får ta 
del av Händige fixaren och Digitala fixarens service och tjänster. Detta är en aktuell fråga 
som förvaltningen ser över med anledning av att den nya socialtjänstlagen som träder i 
kraft i den bästa av världar kan möjliggöra denna service kan ges till fler. 
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§ 6  Vad gör egentligen en kommun vänlig, och hur kan 
samhällsplanering göra att Huddinge blir en vänligare och 
attraktivare kommun? 

Information från samhällsbyggnadsdirektör Mats Hermansson 
 
Mats berättade om kommunens översiktsplan med sikte mot 2050 där vi fick veta mer 
om vilka stora projekt Samhällsbyggnadsavdelningen arbetar med just nu. Det handlar 
då om Tvärförbindelse Södertörn och utveckling av både handels- och bostadsområden i 
olika kommundelar. 
 
Men vi fick även veta mer om de lagar, regler, standarder, föreskrifter och allmänna råd 
som styr arbetet och säkerställer att olika anläggningar och/eller allmänna platser och 
områden görs tillgängliga och användbara för alla.  

 
Här finns olika behov att tillgodose, vilket kräver att avvägningar mellan olika behov och 
önskemål görs. Exempel på sådana avvägningar kan vara att:  

- personer med rörelsenedsättning önskar komma så nära entrén som möjligt, 
men samtidigt vill man hålla fritt från bilar  

- personer med synnedsättning vill ta ut riktning via visning och ramp, det vill säga 
att det kan vara fördelaktigt med nivåskillnader som känns, men den 
nivåskillnaden upplevs som problematisk av andra  

 
För personer med kognitiva svårigheter som har svårt att orientera sig och uppfatta 
trafikmiljön (barn och äldre) arbetar man för att vara tydliga i utformningen och ha 
fredade zoner. Och vi fick även exempel på åtgärder i form av sittbänkar, avfasning av 
kantstenar, förbättrade övergångställen och belysningsåtgärder. 
 
Även Mats fick avslutningsvis svara på frågor, främst om olika trafikplatser, från råden. 
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§ 7  Workshop – med dialog och kaffe 
Workshop ledd av projektledare Annika Eriksson och Julia William-Olsson 
 
Huddinge kommun ska skapa en ny vision som visar vägen för Huddinges framtid. 
Visionen – som ska vara väl förankrad och gälla under lång tid – tas fram genom dialoger 
med invånare, intressegrupper och medarbetare. 
 
Råden genomförde visionsdialog där tankar om hur man ser på kommunen i dag, och 
frågor om vilken utveckling/vilka förändringar som varit viktigast för att Huddinge ska 
utvecklas på bästa möjliga sätt till 2040 tecknades ner av rådens politiska ledamöter som 
var behjälpliga som sekreterare/värdar runt boden. 
 
Det vart ett härligt sorl i lokalen när visionsdialogens frågor diskuterade prioriterade 
utvecklingsområden och beskrev vad som förändrats i Huddinge och varför. Vad som 
inte förändrats, och varför inte.  
  
Som alltid när man har roligt är det för kort om tid. Tur då att Annika Eriksson gärna 
kommer ut till de föreningar som önskar och genomför fullskalig visionsdialog. Tveka 
inte att höra av er till Annika och boka in besök på telefon 08-53530127 alternativt mail: 
annika.eriksson@huddinge.se. 
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§ 8  Summering av träffen och utvärdering 
Denna punkt utgick till förmån för mer tid för visionsdialog.  
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§ 9  Avslut workshop med visionsdialog om ny kommunvision 
 
Annika Eriksson och Julia William-Olsson tackade råden så mycket för visat intresse och 
engagemang att besvara frågorna. Även om det blev en mindre visionsdialog denna 
gång så kvalificerar detta råden att bli referensgrupper när visionsarbetet går in i nästa 
fas till hösten.  



 14 (16) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Huddinges funktionshinderråd 
27 maj 2025 

 
 
 
 

 
 

§ 10  Summering av workshop och utvärdering 
 
Kvällens moderatorer tillika ordföranden i råden gjorde en mycket kort summering av 
visionsdialogen och träffen. Rådens ledamöter kommer få möjlighet att utvärdera 
träffen och återkoppla sina tankar, önskemål och tips inför framtida träffar.   
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§ 11  Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor ställdes.   
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§ 12  Avslut, med stort varmt tack 
 
Christian och Charlotte avslutade kvällen med att tacka så mycket samt önska alla – 
ingen nämnd och ingen glömd - glad sommar och förklarade rådsmötet avslutat.  
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	§ 7 	Workshop – med dialog och kaffe
	Workshop ledd av projektledare Annika Eriksson och Julia William-Olsson  Huddinge kommun ska skapa en ny vision som visar vägen för Huddinges framtid. Visionen – som ska vara väl förankrad och gälla under lång tid – tas fram genom dialoger med invånare, intressegrupper och medarbetare.  Råden genomförde visionsdialog där tankar om hur man ser på kommunen i dag, och frågor om vilken utveckling/vilka förändringar som varit viktigast för att Huddinge ska utvecklas på bästa möjliga sätt till 2040 tecknades ner av rådens politiska ledamöter som var behjälpliga som sekreterare/värdar runt boden.  Det vart ett härligt sorl i lokalen när visionsdialogens frågor diskuterade prioriterade utvecklingsområden och beskrev vad som förändrats i Huddinge och varför. Vad som inte förändrats, och varför inte.    Som alltid när man har roligt är det för kort om tid. Tur då att Annika Eriksson gärna kommer ut till de föreningar som önskar och genomför fullskalig visionsdialog. Tveka inte att höra av er till Annika och boka in besök på telefon 08-53530127 alternativt mail: annika.eriksson@huddinge.se.

	§ 8 	Summering av träffen och utvärdering
	Denna punkt utgick till förmån för mer tid för visionsdialog.

	§ 9 	Avslut workshop med visionsdialog om ny kommunvision
	Annika Eriksson och Julia William-Olsson tackade råden så mycket för visat intresse och engagemang att besvara frågorna. Även om det blev en mindre visionsdialog denna gång så kvalificerar detta råden att bli referensgrupper när visionsarbetet går in i nästa fas till hösten.

	§ 10 	Summering av workshop och utvärdering
	Kvällens moderatorer tillika ordföranden i råden gjorde en mycket kort summering av visionsdialogen och träffen. Rådens ledamöter kommer få möjlighet att utvärdera träffen och återkoppla sina tankar, önskemål och tips inför framtida träffar.

	§ 11 	Övriga frågor
	Inga övriga frågor ställdes.

	§ 12 	Avslut, med stort varmt tack
	Christian och Charlotte avslutade kvällen med att tacka så mycket samt önska alla – ingen nämnd och ingen glömd - glad sommar och förklarade rådsmötet avslutat.


